
 اخطار به سرمایه گذار 
فولاد قاینات

 باغ تالارهای غیرمجاز طرقبه و شاندیز 
پلمب می شوند

استاندار خراسان رضوی خبر داد رئیس شورای اسلامی این شهرستان در گفت وگو با قدس:

قاین   مســؤولان به ســرمایه گذار پروژه 
فولاد قاینات اخطار دادند که در صورت عمل 
نکردن به تعهدات خود در زمینه سهم آورده، 

خلع ید می شود...

مشهد  رئیس شورای اسلامی شهرستان 
بینالود با بیان اینکه انتخاب نام  بینالود برای 
این شهرستان یکی از مشکلات اساسی مردم  

»طرقبه و شاندیز« است...
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 ارتقای راه های مواصلاتی
 اولویت توسعه در کردستان

سنندج - فردین کمانگر: کردستان یکی از استان های 
کمتر توسعه یافته در کشــور محسوب می شود؛ نبود 
زیرساخت ها و به ویژه جاده و راه های مواصلاتی سبب 
شده که ظرفیت ها و استعدادهای استان در بخش های 
کشــاورزی، معادن و دیگر بخش ها بالفعل نشــود و 
ظرفیت های استان مغفول بماند و سرانجام در رده های 
آخر جدول توسعه کشور قرار گیرد.راه های مواصلاتی 
مزیت توسعه محسوب می شــود اما در کردستان این 
مهم هنوز نتوانسته به سطح مطلوب برسد و گاهی به 
عنوان پاشنه آشیل استان به شمار می رود همچنان که 
در این روزهای آغازین فصل زمســتان شاهد خبرهای 

ناگواری از حوادث و تلفات جاده ای در استان هستیم.
بارها در رســانه های کردستان مطالبی پیرامون وضع 
نامناســب جاده های اســتان ارایه و بــه یک موضوع 
کلیشه ای در استان تبدیل شده و هر از گاهی مسؤولان 
نیز وعده هایی برای توسعه زیرساخت ها می دهند اما این 

وعده ها محقق نمی شود.
دولت های پیشین و دولت یازدهم نیز برای ارتقای راه ها 
و زیرساخت های حمل و نقل اقدام هایی را انجام داده 
اند که می توان به چندین پروژه همچون دوبانده کردن 
راه های مواصلاتی در سطح استان، ساخت فرودگاه سقز 
و پروژه راه آهن ســنندج به تهران و افزایش پروازهای 
فرودگاه ســنندج اشــاره کرد اما این روزها بیشــتر 
پروژه های استان به دلیل کمبود اعتبارات و بودجه به 
حالت تعطیل یا نیمه تعطیــل درآمده اند. یکی از این 
پروژه های مهم در اســتان راه آهن تهران - همدان - 
سنندج است که چند ســالی است که هیچ خبری از 
میزان پیشرفت آن در رسانه های استان منتشر نشده 
است.در حالی که راه آهن تهران- همدان به سنندج تنها 
کریدور ریلی شــمال و مرکز به کردستان است که بر 
اساس پیش بینی های انجام شده، برای بهره برداری از 
این طرح 400 میلیارد تومان اعتبار نیاز بوده اســت تا 
از منابع مالی دولت، فروش اوراق مشارکت و اعتبارات 
طرح مهر ماندگار تأمین شــود.این پروژه از طرح های 
مهر ماندگار اســت که از سال ۷۵ در دستور کار دولت 
قرارگرفت و ســاخت آن در سال ۸4 کلید خورد و قرار 
بود در یک قرارداد ۱۸ماهه به نتیجه مطلوب برسد که 

تاکنون به نتیجه نرسیده است.
در کنار این پروژه؛ پروژه فرودگاه سقز نیز یکی دیگر از 
پروژه های عمرانی استان است که می تواند سبب ارتقای 
حمل و نقل در اســتان شود اما این پروژه نیز هنوز به 
بهره برداری نرســیده است و بیشــتر کمبود اعتبارات 
را مانع پیشــرفت این پروژه عنوان می کنند و نیازمند 

اعتبارات ملی است.
»فرودگاه سنندج« نیز به عنوان تنها فرودگاه کردستان 
در امر خدمات رسانی به مسافران هوایی فعالیت می کند 
که متأســفانه هر از گاهی شاهد کاهش پروازها یا لغو 

پروازهای آن هستیم. 
اکنون آنچه مهم اســت؛ مسؤولان اســتانی باید برای 
توسعه حمل و نقل و افزایش پروازهای استان و ارتقای 
وضع راه های مواصلاتــی و برای تکمیل و بهره برداری 
از پروژه های موجود در استان بتوانند از اعتبارات ملی 
استفاده کنند زیرا اعتبارات استانی جوابگو نخواهد بود.

انتخابات هیأت رئیسه شورای اسلامی 
مازندران باطل شد

ســاری- خبرنگار قدس: مدیر کل دفتر امور شهری 
و شوراهای اســتانداری مازندران گفت: انتخابات هیأت 

رئیسه شورای اسلامی مازندران باید دوباره برگزار شود.
فرهاد عسکری افزود: اگر چه در زمان آغاز جلسه شمار 
اعضای حاضر دارای حد نصاب بود ولی خروج همزمان 
9نفر از اعضا به منزلــه اعتراض به کاندیداتوری یکی از 
اعضا، فرایند انتخابات را از رسمیت خارج کرد.وی تأکید 
کرد: حضور نداشــتن دوســوم اعضا در زمان انتخابات، 
عملاً جلسه را از رسمیت خارج می کند و مصوبات شورا 
وجاهت قانونی نداشته و انتخابات باید دوباره برگزار شود.

اخطار استاندار خوزستان به مدیران 
محلی در حوضه های آبی مارون و زهره

ایرنا- اهواز:استاندار خوزســتان با اشاره به بحران آبی 
در حوضه هــای مارون- جراحی و زهــره گفت: مدیران 
و فرماندارانی که در توزیــع عادلانه آب در این حوضه ها 
بــه وظایف خود عمل نکنند از قانون تخطی کرده و باید 
مسؤولیت عملکرد خود را بپذیرند.غلامرضا شریعتی افزود: 
تأمین آب کشت های دائم در اولویت است بنابراین برنامه 
ریزی به صورتی باشد که آب نخیلات شادگان تامین شود.

ورود قطار دوستی نخجوان-مشهد 
به کشور

تبریز: نخستین قطار مسافربری نخجوان به مقصد 
مشــهدمقدس از پل آهنی بر روی رودخانه ارس 
وارد خاک ایران شد تا از طریق مسیر جلفا- تبریز- تهران 
به مشهد مقدس برســد.محمود واعظی، وزیر ارتباطات و 
فناوری گفــت: قطار نخجوان – مشــهد را می توان قطار 
دوستی دو کشور نامید. وی از تصمیم کمیسیون مشترک 
همکاری های اقتصــادی ایران و جمهوری آذربایجان برای 
توسعه روابط بین تهران و نخجوان خبر داد و با تأکید بر این 
که ایران هیچ محدودیتی برای توسعه روابط با نخجوان قایل 
نیســت، ابراز اطمینان کرد راه اندازی این قطار سبب رونق 

گردشگری میان دو کشور شود.

3 هزار مددجوی کمیته امداد زنجان 
مسکن ندارند

ایلنا- زنجان: مدیرکل کمیته امداد استان زنجان گفت: 
بیش از 3 هزار مددجوی بدون مســکن تحت پوشش 
کمیته امداد زنجان قرار دارند. هدایت صفری گفت: در 
حال حاضر 22 هزار و 3۷۵ خانوار با جمعیت بیش از 43 

هزار نفر زیر پوشش کمیته امداد قرار دارند. 

خبر

 استاندار ایلام بر خلاف اظهار نظر قبلی 
در مراسم ۹دی شرکت کرد

 ایلام: اســتاندار ایلام که پیش از این در گفت و گو با رسانه ها اعلام کرده بود که در 
راهپیمایی و مراسم روز 9 دی شرکت نخواهد کرد سرانجام صبح پنجشنبه به سیل 

خروشان مردم ایلام در این مراسم پیوست.
محمدرضا مروارید دی ماه امسال در گفت وگو با رسانه ها با بیان اینکه بر اساس نظر شخصی 
در مراسم 9دی شرکت نمی کنم، عنوان کرده بود: »اگر قرار باشد مسؤولان در تمامی مراسم 

شرکت کنند تمام طول سال را باید در راهپیمایی و مراسم باشند.«
وی به عنوان دومین اســتاندار بومی ایلام با بیان این مطلب، هفته گذشــته در صدر اخبار 
محلی قرار گرفت و موجب شــد تا بسیاری از اشخاص و روحانیان علیه این سخنان مواضع 

تندی بگیرند.
با وجود اینکه استاندار ایلام پیش از این از نبود تمایل برای حضور در این مراسم سخن گفته 
بود اما روز گذشــته اعلام کرد که من همچنان انقلابی ام؛ بنده و خانواده ام از زمان گذشته 
تاکنون بر اساس تفکرات مکتبی خود، حامی تفکر ولایت فقیه بوده ایم و اکنون نیز هستیم 

و با حکومت اسلامی و ولایت فقیه بزرگ شده و این تفکر را پذیرفته ایم. 
مرواریــد همچنین دعوت مردم و مســؤولان بخــش صنعتی چوار بــرای حضور در آیین 
بزرگداشــت حماسه 9دی به این بخش را پذیرفت و به همراه چند تن از معاونان و مدیران 

در این مراسم شرکت کرد.

خبر

 انتقال 60میلیون متر مکعب از سد »چم شیر« 
برای اجرای کشت های گلخانه ای بوشهر

 بوشهر: وزیر نیرو در بوشهر گفت: با برنامه ریزی انجام شده ۶0میلیون متر مکعب 
در سال از سد چم شیر برای اجرای کشت های گلخانه ای منتقل می شود.

حمید چیت چیان صبح دیروز در شــورای آب بوشهر افزود: با اجرای کشت های گلخانه ای و 
استفاده از ۶0میلیون متر مکعب آب از این سد در آبیاری اراضی دیم شمال استان به اندازه 

۵00 میلیون متر مکعب در استفاده از آبیاری سنتی ارزش دارد.
وی با بیان اینکه منابع اعتباری برای اجرای طرح ها با محدودیت مواجه اســت، تأکید کرد: اگر 
بدهی دستگاه های اداری پرداخت شود اعتبارات قابل ملاحظه ای برای اجرای طرح های تدوین 
شده وزارت نیرو تخصیص می یابد که می توان بخشی از مشکلات آبرسانی و فرسودگی شبکه های 
آبرسانی را برطرف کرد.استاندار بوشهر نیز گفت: بزودی عملیات اجرایی سه پروژه آب شیرین کن 

در شهرهای بوشهر، عسلویه و دلوار این استان آغاز می شود . 
مصطفی ســالاری در مراســم آغاز عملیات طرح آب شیرین کن سیراف استان بوشهر گفت: 
پروژه آب شــیرین کن جدید شهر بوشــهر به ظرفیت روزانه 3۵هزار متر مکعب در مرحله 

مناقصه است.
وی اضافه کرد: همچنین طرح های آب شیرین  کن در شهرهای عسلویه و دلوار نیز در مرحله 
انتخاب سرمایه گذار اســت که با انتخاب مجری، عملیات اجرایی این 2 پروژه نیز در آینده 

نزدیک آغاز خواهد شد.

 تدوین دایره المعارف 
 و فرهنگ یکسان نویسی

کلمات ترکی آذری

شیراز   گسترش شهرها به معنای ایجاد ظرفیت های بیشتر 
شغلی و رونق کسب و کار است و این ظرفیت برای افرادی که 

در روستاها ...

تبریز   مدیرعامل بنیاد فرهنــگ، هنر و ادب آذربایجان از 
اجرای دو طرح با عناوین »تدوین دایره المعارف آذربایجان« و 

»فرهنگ یکسان نویسی کلمات ترکی آذربایجانی« خبر داد...

.......صفحه 4.......صفحه 2

عصرهامون- ایرانشهر: در حالی که سال هاست 
بحث حذف مدارس کپری سوژه مدیران قرار گرفته 
اما این مدارس همچنان در استان های سیستان و 

بلوچستان و کرمان پابرجاست.
چند سال پیش بود که جشن حذف مدارس کپری 
در حالی در سیستان وبلوچستان گرفته شد که این 
مدارس همچنان پابرجاست و هر بار حادثه تازه ای 

را رقم می زنند.
علی زرافشان معاون آموزش متوسطه وزیر آموزش 
و پرورش در ســفر اخیر به سیستان و بلوچستان 
در این باره گفت: سیســتان و بلوچستان و جنوب 
استان کرمان بیشترین مدارس کپری را دارند و در 
مجموع 30 درصد مدارس موجود آموزش وپرورش 
خشتی، گلی و کپری هستند و قرار است با  ۶00 
میلیارد تومان بودجه عمرانی این معضل حل شود.

مدیر کل نوسازی، تجهیز و توسعه مدارس سیستان 
و بلوچستان نیز گفت: از مجموع کلاس های درس 

اســتان، ۶هزار و۱۸9کلاس تخریبی هســتند و 
نیازمند بازسازی کامل می باشند.

علیرضا راشکی افزود: در این خطه از کشور در حال 

حاضر 23هــزار کلاس درس دایر)کالبدی( وجود 
دارد که از کل مجموع کلاس های کالبدی، ۶هزار 
و ۱۸9کلاس درس تخریبی هســتند، و متوسط 

کلاس های تخریبی استان 33 و در کشور 2۸درصد 
است که فاصله زیاد ما را با متوسط کشوری نشان 

می دهد.
بــه گفته راشــکی در بخش مدارس خشــت و 
گلی ۵۷۶کلاس درس خشــت و گلی شناسایی 
شــده کــه 4۷9کلاس در دســتور تخریــب و 
استاندارد سازی قرارگرفته اند و با تلاش خیرین 
تــا دهه فجر ۱00کلاس درس تحویل آموزش و 

پرورش خواهد شد.
علیرضا نخعی مدیرکل آموزش وپرورش اســتان 
سیستان و بلوچستان نیز با بیان اینکه  ۶0 مدرسه 
دوکلاسه بسیار مقاوم در روستاهای استان داریم، 
گفت: ایــن مدارس بدون حصار هســتند و برای 
روستاهایی ســاخته شده که 20 تا 40 دانش آموز 
دارند و با قول وزیر ســابق آموزش و پرورش مقرر 
شــد  تا پایان ســال 9۶ مدارس غیراستاندارد را 

تخریب و بازسازی کنیم.

جنوب شرق همچنان رکورد دار مدارس کپری است
6 هزار کلاس درس در سیستان و بلوچستان نیازمند بازسازی است

گار خبریادداشت خبرن

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

سوژه از شما / پیگیری از ما
در راستای رسالت مطبوعاتی وظیفه خود می داند به منظور رفع مشکلات مردمی،  سوژه های ارسالی از سوی 

خوانندگان  عزیز  در  حوزه های شهری، اجتماعی، اقتصادی و ...  را پیگیری و منعکس کند .

لطفاً ابتداي پيام کلمه »سوژه« را قيد نمایيد.منتظر سوژه های شما از طریق سامانه پیامکی  هستیم.
شماره پيامک:   300072305

m i h a n @ q u d s o n l i n e . i r

 نماینده ولی فقیه 
 در خراسان رضوی 

با اشاره به رأفت نظام 
نسبت به فتنه گران: 

 حکم سران 
فتنه در هر 

 دادگاهی
اعدام است

 مشهد   مراسم بزرگداشت حماسه 9 دی در مشهد 
الرضا)ع(،امسال نیز همچون سال های گذشته با شکوه 
و با حضور جمع کثیری از اقشار مختلف مردم برگزار 
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قدسگزارشمیدهد

موجدومحاشیهنشینیشیرازراتهدیدمیکند
خبر

شیراز-محمدســلیمانیمهر:گسترش 
شــهرها به معنای ایجاد ظرفیت های بیشتر 
شغلی و رونق کسب و کار است و این ظرفیت 
برای افرادی که در روستاها و شهرهای کوچک 
زندگی می کنند و از خشکسالی و نبود کار رنج 

می برند، جذابیت ایجاد می کند.
متأســفانه جذابیت های ظاهری شهرنشینی 
می تواند به تنهایی انگیزه کافی برای مهاجرت 
جوانان روستاها و تحقق رؤیاهای پوشالی آنها 
باشد.جوانان روستایی وقتی وارد کلان شهرها 
می شــوند تفاوت اجتماعی خــود را با افراد و 
محیط پیرامون خود احساس می کنند، آنان 
برای جبران این تفاوت و تأمین مخارج زندگی 

خود دست به هر کاری می زنند.
این درحالی است که طبق آمارها، میزان جرایم 
در بین کسانی که در حاشیه شهرهای بزرگ 

زندگی می کنند، بالاست.

آمارهاچهمیگویند
حیدر عالیشوندی، فرماندار شیراز به »تسنیم« 
می گوید: حدود 200 هزار نفر حاشیه نشین در 
اطراف این کلانشهر زندگی می کنند این میزان 
حاشیه نشین تقریباً معادل یک پنجم جمعیت 

شهر شیراز است.
مناطق حاشــیه نشین شیراز از جمله منطقه 
رکن آباد 13000 نفر، مناطق بافت فرســوده 
7500 نفر، منطقــه کویم 7300 نفر، منطقه 
بزین6800 نفر، منطقــه جوادیه 6300 نفر، 
منطقــه مرغــان 5700 نفر، منطقه دســت 
خضر5500 نفر، منطقه ســعدی5250 نفر، 
منطقــه دوکوهک 4500 نفــر، منطقه قلعه 
نو3600 نفــر، منطقه وزیرآبــاد 3000 نفر، 

جمعیت دارند.
افــزون بر این مناطق شــرغان، اقبال آباد، ماه 
فیروزان، مهدی  آباد، سهل آباد، شهریار زرقان، 
سلطان آباد و فیوج نیز جزو مناطق حاشیه نشین 
شهرستان شیراز محسوب می شوند مناطقی 
که کمترین امکانات را ندارند و ساکنان آن ها از 

کمبود امکانات رنج می برند.

رشدتصاعدیجمعیتحاشیهنشینی
به گزارش خبرنگار ما، در همین حال استاندار 
فارس در جلســه ای مشــکل حاشیه نشینی 
شــهرها را یکی ازضعف های مدیریتی عنوان 
می کند و می گوید: حاشیه نشــینی ســبب 
می شــود تا خانواده ها در شرایط بدی در کنار 

شهرها زندگی کنند.
محمدعلی افشــانی می افزاید: تأمین نشدن 
نیازهــای درآمــدی و مســکن دهک های 
مســتضعف جامعه به دلیل افزایش شــدید 
قیمت مسکن و تورم موجب هدایت این افراد 
به زندگی در حاشیه شهر شده است که موجب 
رشد تصاعدی حاشیه نشینی شهر شده است.

هشداریبرایحاشیهنشینیدرشیراز
نماینده مردم شــیراز در مجلــس دهم نیز با 
هشدار نســبت به بحران حاشــیه نشینی در 
شیراز تصریح می کند: عمده علت شیوع حاشیه 
نشینی در شیراز، خشکسالی و بحران و کمبود 
آب در منطقه اســت.بهرام پارسایی می افزاید: 
ســوء مدیریت هایی که طی چند سال گذشته 
در رابطه با مدیریــت منابع آب صورت گرفت، 
کشــاورزان روســتایی افت تولید محصولات 
کشاورزی را تجربه کردند وهمین عامل موجب 

شده روســتاییان و ساکنان 
مناطــق محروم به ســمت 
کلان شهر شیراز مهاجرت و 
از سرناچار حاشیه این کلان 
انتخاب  شهر را برای زندگی 
می کند:  تصریــح  کنند.وی 
مدیریت معضل حاشیه نشینی 
در برنامه های چهارم و پنجم 
محقق نشده و همین امر به 
گسترش حاشیه نشینی دامن 
زده اســت.وی بــر ضرورت 
امکانات  گســترش  و  بهبود 
در روستاها و مناطق محروم 
برای کاهش معضل در کلان 
و  می کند  تأکیــد  شــهرها 
می گوید: بسته های تشویقی و 

حمایتی به جمعیت روستایی و شهرهای محروم 
باید داده شــود تا آن ها نسبت به ماندگاری در 
روستاها ترغیب شوند.این نماینده می افزاید: از 
ســوی دیگر معضل حاشیه نشینی تهدیدی 

برای امنیت و بهداشت شهرها بشمار می رود.

بیشترینآمارحاشیهنشینی
معاون عمرانی فرماندار شیراز در این خصوص 
می گوید: دهیاران روستاهای اطراف شیراز توان 
مقابله با ساخت و سازها را ندارند.فرهاد امیدوار 
می افزاید: وظیفه اصلی در این زمینه بر عهده 
دستگاه هایی نظیر امور اراضی در مسأله تغییر 
کاربری، راه و شهرسازی در قبال تصرف اراضی 
و شــهرداری در قبال انجام ساخت و سازهای 
غیرمجاز اســت.وی تأکیــد می کند: به دلیل 
ممانعت های قانونی، امکان خدمات رســانی 
به خانواده های حاشیه شهر 
خدمات  سازمان های  توسط 
رسانی وجود ندارد و همین 
امر سبب شده که ساکنان با 
مشکلات زیادی روبرو شوند.

متولیوجودندارد
علی خواجــه  نژادیان، معاون 
عملیــات جبهــه  هدایــت 
فرهنگی انقلاب اسلامی استان 
عقب افتادگی  علــت  فارس، 
مناطــق  محرومیــت  و 
حاشیه  نشین شــهر شیراز را 
نداشــتن متولی می داند و به 
»تسنیم« می گوید: متأسفانه 
مناطق حاشیه نشــین توسط 
مناطق گوناگون شهرداری و دهداری ها دست 
به دست می شــود و این موضوع سبب تشدید 
محرومیت و عقب افتادگی این مناطق شده است.

وی یادآور می شــود: این مناطق نه از امکانات 
شهری برخوردارند و نه از امکانات روستایی.

اضافهشدناراضیوروستاهایحاشیه
شیرازبهمحدودهقانونیشهر

عضو شــورای شهر شیراز می گوید: در 6 سال 
گذشته براساس مصوبه ای که در شورای عالی 
معماری و شهرسازی کشور به تصویب رسید 
نزدیک به 1800 هکتار از اراضی و روستاهای 
حاشیه شــیراز به محدوده قانونی شهر اضافه 
می شــود. محمودرضــا طالبــان می افزاید: 
در صــورت اجرایی این موضــوع محلاتی 
میدان،  مهدی آباد، کوشک  مانند سهل آباد، 
پای کُتا، شیخ علی چوپان، دِه پیاله و شهرک 
 ســعدی به محدوده قانونی شــیراز اضافه 

خواهند شد.

تهدیدموجدومحاشیهنشینی
طالبــان بــا بیــان اینکــه موج نخســت 
حاشیه نشینی تقریباً در شیراز کنترل شده 
نســبت به بروز موج دوم حاشیه نشینی در 
اطراف مناطق حاشــیه  ای شهر ابراز نگرانی 
شــدید می کند و می افزاید: اگــر برای این 
موضوع تدبیری اندیشیده نشود در آینده نه 
چندان دور شیراز دچار بحران بسیار شدید 

در این زمینه می شود.
با این حال از مســؤولان انتظار می رود مقابله 
با معضل حاشیه نشینی نباید همچون نامش 
به حاشــیه برود بلکه باید به عنــوان یکی از 
مهم ترین دغدغه های شهری در اولویت  کاری 
مسؤولان قرار گیرد، زیرا مقابله با حاشیه نشینی 
از بروز بســیاری از مشــکلات اجتماعی مثل 
شیوع فقر، بزه کاری، اعتیاد و غیره جلوگیری 

می کند.

185 دانش آموز روزانه 4 کیلومتر پیاده به 
مدرسه می روند

بیتوجهی5سالهآموزشوپرورش
بهبازسازییکمدرسهدرسراوان

سراوان-خبرنگارقدس:دبستان ارشاد سورو در شهرستان 
ســراوان حدود 5 سال قبل برای بازســازی تخریب شده و 
سال هاســت که همچنان نیمه کاره رها شده و فقط در حد 
پی کنی باقی مانده است. این در حالی است که اما 185 دانش 

آموز این دبستان روزانه  4 کیلومتر رفت و آمد دارند.
امام جمعه سورو ضمن انتقاد از مدیران آموزش و پرورش شهر 
جالق و سراوان  گفت: شهر مرزی جالق از نظر فضای آموزشی 
و آمار دانش آموزان آمار بالایی دارد اما دانش آموزان با کمبود 
میز و نیمکت مواجه هستند و برای تحصیل به ساختمان کار 

و دانش می روند. 
مولوی احمد سپاهی با اشــاره به سفر آقای زرافشان معاون 
متوسطه وزیر آموزش و پرورش به سراوان افزود: وی که برای 
بررسی مســایل و مشکلات آموزش و پرورش به شهر مرزی 
جالق آمد، پشت درهای بسته جلسه ای برگزار کرد و از ائمه 
جمعه و شــوراهای اسلامی و معتمدان و مردم در این جلسه 

برای بیان مشکلات دعوت به عمل نیامد.
 وی ضمن گلایه از این بی توجهی اظهارداشت: باید ساختمان 
مدرسه ابتدایی ارشاد سورو تکمیل شود و دلیل اینکه از سال 
90 تا به حال عملیات ساخت این پروژه توقف داشته توضیح 
دهند و بگویند پیمانکاری که مســؤولان تجهیز و نوســازی 
مدارس  با او قرارداد امضا کرده اند، اکنون کجاست و چرا کار 

را رها کرده است؟ 
وی افزود: دانش آموزان ابتدایی مدرسه ارشاد سورو و اولیای 

آن ها چشم انتظار تکمیل این مدرسه نیمه ساز هستند.

رونماییازمقبره»سلیمموذنزاده
اردبیلی«طی۴۰روز

اردبیل:از مقبره اســتاد سلیم مؤذن زاده اردبیلی 
در قطعه مفاخر بهشت زهرای اردبیل رونمایی شد. 
حمید لطف اللهیان شــهردار اردبیل در این مراسم افزود: 
مقبره اســتاد ســلیم مؤذن زاده در عرض کمتر از 40 روز 

ساخته شده است.

بودجهرسانیبهپروژهساختبیمارستان
۶۰۰تختخوابیارومیه

مهر-ارومیه: رئیس سازمان برنامه و بودجه آذربایجان غربی 
گفت: افزون بر لحاظ شــدن پروژه ساخت بیمارستان 600 
تختخوابی ارومیه در لایحه بودجــه 96، ردیف ویژه ای برای 
ارتقای شاخص های توسعه آذربایجان غربی منظور شده است. 
ناصر حضرتی افزود: ســهم مناسبی از اعتبار این ردیف برای 
ساخت، تکمیل و تجهیز فضاهای بهداشتی و درمانی استان 

اختصاص خواهد یافت.
وی با بیان اینکه این اســتان در شاخص های توسعه انسانی 
از جمله شــاخص سلامت جایگاه مناســبی در کشور ندارد، 
افزود: سازمان برنامه و بودجه استان توجه ویژه ای به تکمیل 

پروژه های بیمارستانی دارد.
به گفتــه وی، در لایحه بودجه 1396 یــک هزار میلیارد 
ریال برای توسعه استان در نظر گرفته شد که امید است با 
استمرار آن در برنامه ششم شاهد ارتقای شاخص ها بویژه 

در حوزه سلامت باشیم.

اجرایطرحتغذیهکودکان
کمتراز5سالدراصفهان

صداوسیما-اصفهان:رئیس اداره بهداشت، درمان و امور 
بیمه کمیته امداد استان گفت : برای دو هزار و 500 کودک 
نیازمند کمتر از 5ســال در استان اصفهان کارت الکترونیکی 

تغذیه صادر شده است. 
مجتبی معتمدی افزود: هزینه تغذیه کمکی نسبت به مدت 
مشابه سال گذشــته 25درصد افزایش داشــته است و این 
کارت های تغذیه که شامل مرغ، برنج، حبوبات، ماکارونی، تخم 
مرغ و روغن اســت، ماهیانه به ارزش 750هزار ریال با هدف 
ارتقای شاخص های ســلامت بین مددجویان تحت پوشش 

توزیع می شود. 

دوتفاهمنامههمكاری
بینمازندرانوسریلانكاامضاشد

ساری-خبرنگارقدس:در پایان سفر 3 روزه »نظیر احمد« 
سروزیر استان شرقی سریلانکا و هیأت همراه به مازندران – به 
منظور توسعه همکاری ها و مناسبات فی مابین در بخش های 

گوناگون - دو تفاهم نامه به امضا رسید.
در تفاهم نامه همکاری های اقتصــادی- تجاری مازندران و 
سریلانکا، طرفین بر ضرورت توسعه و تعمیق روابط دو جانبه 
موجود و گســترش فرهنگ گردشگری تأکید کردند و مقرر 
شد تبادل و برگزاری تورهای آشناسازی در حوزه گردشگری، 
مشارکت در پروژه های سرمایه گذاری در تأسیسات گردشگری 
و همچنین برگزاری نمایشــگاه صنایع دســتی مازندران در 

استان شرقی سریلانکا و متقابل صورت پذیرد.
در این تفاهم نامه بر گسترش همکاری ها  و تبادل اطلاعات و 
فناوری در زمینه های کشاورزی از جمله دام و طیور، شیلات و 
چای و همچنین صنایع روستایی و هنرهای دستی تأکید شد.

تأکیدمسؤولانمحیطزیستبرمیزبانی
ازقوهایسفیددرشمال

رشت–خبرنگارقدس:محیط بانان و مسؤولان حفاظت 
محیط زیست بر حمایت و میزبانی از قوهای سفید در شمال 
تأکید کردند.رئیس اداره حفاظت محیط زیست لنگرود اظهار 
داشت: در جریان گشــت و کنترل از سطح تالاب کیاکلایه 
پارک فجر لنگرود، 10 رشــته تور زیرآبی از این تالاب جمع 
آوری شد.ســیدامین نجات گفت: بــه دلیل حضور پرندگان 
مهاجر در این آبگیرو شــیرجه زیر آبی در درون دام های زیر 
آبی به دام افتاده و خفه می شوند که باید با گستردن این نوع 
تورها مقابله کرد.همچنین یک قطعه پرنده قوی اسیر توسط 
دوستداران محیط زیســت لاهیجان از شکارچیان غیرمجاز 

خریداری و در تالاب لاهیجان آزاد شد. 

نابودسازی۲۰۰۰طیورآلودهبومی
درصومعهسرا

صومعهسرا:دو هزار طیور بومی با مثبت اعلام شدن 
نمونه گیری آنفلوانزای پرندگان در روستای اسپند از 
توابع شهرســتان صومعه سرا معدوم شــدند. اسماعیل پور 
فرماندار صومعه سرا اظهار داشت: خوشبختانه تاکنون گزارشی 
مبنی بر آلودگی انسانی و شیوع ویروس در واحدهای صنعتی 
پرورش مرغ اعلام نشــده است اما دستگاه های مربوط با این 
موضوع در زمینه مصرف مرغ، تخم مرغ و حتی کودهای طیور 

بومی باید هوشیار باشند.

تدویندایرهالمعارفوفرهنگ
یكساننویسیکلماتترکیآذری

تبریز-خبرنگارقدس:مدیرعامل بنیاد فرهنگ، هنر و ادب 
آذربایجان از اجرای دو طرح با عناوین »تدوین دایره المعارف 
آذربایجــان« و »فرهنــگ یکسان نویســی کلمــات ترکی 
آذربایجانی« خبر داد. ابوالفضل علیمحمدی گفت: برای تدوین 
دایره المعارف آذربایجان و فرهنگ یکسان نویسی کلمات ترکی 
آذری با استادان برجســته و بنام مشورت شده و با تشکیل 

کارگروه های تخصصی وارد مرحله اجرایی شده است.
علیمحمدی ادامه داد: قرار است این دایره المعارف به صورت 
جامع در پنج جلد به صورت موضوعی و الفبایی به تحریر در 
آید که پیش بینی می شود یکی از ماندگارترین اقدام های بنیاد 

فرهنگ، هنر و ادب آذربایجان خواهد بود.

با سرمایه گذاری ترکیه 
نیروگاهبادی5۰۰مگاواتی

دراهرساختهمیشود
اهــر-خبرنگارقدس:رئیس ســازمان برنامــه و بودجه 
آذربایجان شــرقی از امضای پروتکل ســاخت نیروگاه بادی 
500 مگاواتی با ســرمایه گذار ترکیه ای در ماه گذشته خبر 
داد. فرماندار شهرستان اهر نیز گفت: 12جلسه برای اجرایی 
کردن پروژه های سند تدبیر توسعه شهرستان و 40 مصوبه در 
این زمینه تشکیل شده است. عابدی از پیشرفت 99 درصدی 
کارخانه مس شهرستان، ظرفیت تولید 150 هزار تن کنسانتره 
با مشارکت شرکت چینی و ثبت 296 درخواست در سامانه 
بهین یاب در این شهرستان خبر داد و خواستار رفع مشکلات 

مربوط به بانک ها شد.

برای  قدس: وعده های جدید اســتاندار خراســان رضوی 
»پدیده« 

نیشونوش: بزودی کتاب »وعده هایی برای پدیده« توسط 
انتشارات استانداری به چاپ می رسه! 

قدس: مرگ 985 مشهدی بر اثر بیماری های تنفسی 
نیشونوش: مسؤولان محیط زیست برای رسوندن این رقم 

به 1000تا، اعلام آمادگی کردن! 
قدس: انتقال آب از دریای عمان به 3اســتان شرقی کشور 

در 3فاز 
نیشونوش: دیدن آبی از سد دوستی گرم نمیشه، دست به 

دامن دریای عمان شدن! 
قدس: نامه به وزیر کشور برای تبدیل بخش مرکزی مشهد 

به چند بخش مجزا 
نیشونوش: واسه اینکه چند تا پست مدیریتی جدید واسه 

آقایان بی پست مانده، ایجاد بشه! 
قدس: تخریب دشــت ارغوان طرقبه؛ مســؤولان هم تأیید 

می کنند، هم تکذیب 
نیشونوش: تأیید می کنن چون داره تخریب میشه، تکذیب 

می کنن چون خودشون عامل تخریبن! 
قدس: توقف روند گسترش حاشیه نشینی مشهد عزم جدی 

مسؤولان را می طلبد 
نیشونوش: ولی اجبار مســؤولان به عزم جدی، از توقف 

حاشیه نشینی مشهد هم سخت تره!

نیش و نوش
حوادثسعیدترشیزی

یک شهر یک خبر

میهن: »دریاچه ارومیه احیا می شود« این جمله اکنون بسیار تکراری و کلیشه ای شده 
است، اما در مرداد 92، وقتی نخستین مصوبه جلسه هیأت دولت حسن روحانی درباره 

دریاچه ارومیه بود، بسیار به تفاوت های دولت یازدهم و پیشینیانش پی بردند.
دیروز مناظره ای که در »کافه  خبر« برگزار شد مسایل جدیدی را درباره موانع احیای 
دریاچه ارومیه مطرح کرد. از امنیتی شدن پیگیری خشک شدن دریاچه تا چالشی به 
اسم جایگاه حقوقی ستاد احیای این دریاچه و در نهایت اینکه آیا دریاچه ارومیه عاقبت 

به خیر می شود؟
در این نشســت دکتر مسعود تجریشی، مدیر دفتر تلفیق و برنامه ریزی ستاد احیای 
دریاچه ارومیه  درباره آخرین اخبــار از وضعیت احیای دریاچه گفت: احیای دریاچه 
ارومیه ســه فاز داشــت، در فاز اول، تثبیت به مدت 3 سال ادامه داشت. علت انتخاب 
این مدت، این بود که کارشناســان آن زمان اعلام کردند در 3 سال آینده اگر دریاچه 
را نتوانید تثبیت کنید غیرقابل احیاست. برای همین تمام هم و غم خود را گذاشتیم 
تا انتهای شــهریور 95 به وضعیتی برسیم که شرایط دریاچه بدتر نشود. لذا دیدیم در 
شــهریور 95 نسبت به سال گذشته، 45 سانتیمتر تراز بهتر داشتیم. برخی می گویند 
بارندگی خوب بود ولی بارندگی 2 درصد بیشتر تغییر نکرده بود، ما با اتصال رودخانه های 
زرینه رود و ســیمینه رود و لایروبی رودها، اجازه ندادیم آب تبخیر شــود و به لحاظ 

شاخص های عملکردی ما طبق برنامه پیش بینی شده جلو رفته ایم.
رضا کیانیــان - که یک میلیون و 700 هزار امضا برای احیــای دریاچه ارومیه جمع 

کرده- گفت: این دغدغه مهمی است البته  کار من تخصصی آب و محیط زیست نیست. 
من اصلاً نمی دانم احیا چطور باید انجام شــود. نمی دانم چرا دریاچه های ایران و رودها 
به سمت خشکی رفته و آب های زیرزمینی در حال نابودی است. نمی دانم چرا تالاب ها 
خشــک می شود. من هم بازیگرم و هم طبیعت گرد و عکاس طبیعت. و به این نتیجه 
رســیده ام تمام اهالی ارومیه، بلوچ ها، کردها، شیرازی ها، ترک ها، همه اقوام درباره آب 
حرف هایی دارند ولی هرگز به صورت مطالبه مطرح نشده وکاری که کردم این بود که 

خشکی منطقه ایران را به مطالبه تبدیل کنم و این اتفاق خوبی است.

رضا کیانیان در »کافه خبر«:
خشکی منطقه ایران را به مطالبه تبدیل کردم

جذابیتهای
ظاهریشهرنشینی
میتواندبهتنهایی
انگیزهکافیبرای
مهاجرتجوانان
روستاهاوتحقق
رؤیاهایپوشالی
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صدورمجوزتولید3۲۰مگاواتبرق
دراستانیزد

یزد-خبرنگارقدس:مدیرعامل شــرکت برق منطقه ای 
اســتان یزد بر همکاری با ســرمایه گذاران در بخش انرژی 
اعلام آمادگی کرد.محمدرضا صباغ زادگان تاسیس نیروگاه 
خورشیدی را از برنامه های این شرکت ذکر کرد و افزود: مجوز 
لازم برای تولید 320 مگاوات برق در استان صادر شده که در 
حال مذاکره برای استقرار تجهیزات به منظور تأسیس واحد 

100 مگاواتی برق در عقدا هستیم.

لزومراهاندازیمجتمعفاضلابروستایی
درکهگیلویهوبویراحمد

فارس-یاسوج:راه اندازی مجتمع های فاضلاب روستایی در 
کهگیلویه و بویراحمد برای جلوگیــری از آلودگی آب ضروری 
است. مهندس پاسره، مدیرعامل آبفار کهگیلویه و بویراحمد گفت: 
یکی از تهدیدها مربوط به آلودگی های آب های زیرزمینی است 
و بر همین اساس 111 مجتمع فاضلاب روستایی در کشور برای 
حفاظت از کیفیت آب های زیرزمینی در نظر گرفته شده است. 

شهرکهایگلخانهایبهفارغالتحصیلان
کشاورزیواگذارمیشود

صداوسیما-سلماس:30 درصد از شهرک های گلخانه ای 
سلماس به فارغ التحصیلان رشته کشاورزی واگذار می شود.
جفایی مدیر شهرک های کشاورزی آذربایجان غربی گفت: در 
این استان هفت شهرک گلخانه ای در مجموع با 500 هکتار 
اراضی در اختیار شهرک های کشــاورزی استان قرار گرفته 
است که سه مورد از این گلخانه ها در شهر سلماس به سرمایه 

گذاران واگذار می شود.

آبرسانیسیاربه99روستایگیلان
باشگاهخبرنگاران-رشت:مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب 
روستایی گیلان گفت: در 9 ماهه منتهی به آذر امسال به 99 
روستای گیلان بوسیله 12 تانکر سیار، آبرسانی شد.محمدعلی 
فرامینی افزود: در این مدت 206 هزار و 236 مترمکعب آب 
شرب سالم و بهداشتی بین 14 هزار و 816 خانوار روستایی 
گیلان توزیع شــد. به گفته وی امســال شــمار روستاهای 
زیر پوشــش آبرسانی ســیار حدود 20 درصد کاهش یافت.

کاهشنرخبیكاریدرقزوین
مهر-قزوین:مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قزوین 
گفت: از ابتدای سال جاری تاکنون با ایجاد 14 هزار و 498 شغل 
و فرصت شغلی نرخ بیکاری به 11.6 درصد کاهش یافت.بابایی 
بابیان اینکه 30 درصد جمعیت اســتان قزوین در سن زیر 30 
ســال و جویای کار محسوب می شوند، اظهار داشت: در جلسه 
قبل 16 مصوبه داشــتیم که 7 مورد آن اجرا شد و 9 مصوبه در 

حال اجراست که باید مورد توجه قرار گیرند.

احتمالتلفشدن۲5۰۰
قویخستهوگرسنهدرفریدونكنار

فارس-فریدونكنار:تالاب از باران و از غذاهای شــالیزاری 
خالی شــده و 2 هزار و 500 قوی خســته و گرسنه در حال 
تلف شدن هســتند. البته پارسال امنیت لازم و تغذیه کافی 
توسط نیروهای داوطلب مردمی در این تالاب تامین شده و 
امســال نیز با حمایت های شورای اسلامی و دهیاری از باران 
برقرار است اما نیاز مبرم به غذا برای قوها خیلی فراتر از این 

حرف ها است.

اخبار کوتاه

تصادفدرمحور
هرازدوکشتهبرجایگذاشت

ساری-خبرنگارقدس:سخنگوی مرکز مدیریت حوادث و 
فوریت های پزشکی مازندران از جان باختن دو نفر در محور 

هراز خبر داد.
ذکریا اشــکپور افزود: در این حادثه راننده 68ساله پیکان و 
سرنشــین35 ساله وانت جان باختند و راننده 39 ساله خاور 
پس از انجام اقدام های اولیه درمانی، به بیمارستان 17 شهریور 

آمل منتقل شد.

کاهش13درصديوقوعسرقتدریزد
یزد-خبرنگارقدس:فرمانده انتظامــي یزد کاهش 13 
درصدي انواع ســرقت ها در 30 روز گذشته نسبت به مدت 

مشابه پارسال را نشانه تعامل مردم با پلیس دانست.
ســرهنگ منوچهرنصیــري افزود: پیشــگیري اجتماعي از 
مهم ترین موضوعاتي اســت که در ســال هاي اخیر به طور 
جدي در دستور کار قرار گرفته و اگر پیشگیري اجتماعي در 
جامعه محقق شود بسیاري از جرایم و معضلات و آسیب های 

اجتماعی به حداقل خواهد رسید.
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فاطمه معتمدی  رئیس شــورای اسلامی 
شهرســتان بینالود با بیان اینکه انتخاب نام  
بینالود برای این شهرستان یکی از مشکلات 
اساسی مردم  »طرقبه و شاندیز« است، اظهار 
داشت: در این خصوص با دستگاه هایی مانند 
اســتانداری و فرمانداری نامه نگارهایی شده 

است.
گلستانی در گفت و گو با خبرنگار ما افزود:در 
حالی نــام بینالود برای شهرســتان طرقبه و 
شــاندیز انتخاب و تعیین شده که منطقه ای 
به همین نام در نزدیکی نیشــابور قرار دارد و 
این مسأله مشکلاتی را برای مردم  ایجاد کرده 
اســت، از جمله اینکه وقتــی فرزندی  متولد 
می شود، محل تولد شهرســتان بینالود درج 
می شــود، در حالی که با توجــه به اینکه در 
نیشابور هم منطقه بینالود وجود دارد، بنابراین 
معلوم نیست این فرد متعلق به کدام شهرستان 

است؟
وی بــا بیان اینکه مردم بارها نســبت به بروز 
چنین مشکلاتی شکایت داشتند،افزود:موضوع 
دیگر اینکه مســکن مهــر واگذار شــده در 
شــهرهای طرقبه و شــاندیز با کمبود هایی 
از جملــه در بخش فضای آموزشــی، ضعف 
زیرســاخت های مخابــرات و موضوع حمل 
و نقل مواجه اســت و این مســأله مشکلاتی 
 را بــرای ســاکنان این مناطق ایجــاد کرده

است.
وی با اشــاره به اینکه ســال آینده سه هزار 
دانش آموز به شهرســتان بینالــود )طرقبه و 
شــاندیز( بویژه در بخش مســکن مهر اضافه 
می شــود، تصریح کرد: با این همه هنوز پیش 
بینی هــای لازم در بحــث اختصاص فضای 
 آموزشــی برای ایــن جمعیت انجام نشــده 

است.
وی در ادامه به اســتقرار نیافتــن ادارات در 
شهرســتان در حوزه هایی مانند ثبت احوال، 
اداره کار، حفاظــت محیط زیســت و میراث 
فرهنگی اشــاره کرد و یادآور شد: برخی دیگر 
از ادارات از ســوی ادارات کل استان حمایت 
نشده اند، به طوری که بیشتر آن ها در فضاهای 

اجاره ای مستقر هستند.
وی یکی دیگر از مشکلات شهرستان طرقبه 
و شاندیز را بحث دسترسی به راه ها اعلام کرد 
و گفت: به رغــم حضور جمعیت میلیونی در 
شهرستان به طوری که در طول سال گذشته 
بین 40 تا 43 میلیون نفر به این شهرســتان 
سفر کردند، تنها راه خروجی پل پرتوی است 
که همــواره با حجم انبوهی از ترافیک مواجه 
اســت، این در حالی اســت که برای کاهش 
ترافیک بویژه در مواقــع بحرانی باید راه های 
دیگری از مسیرهایی مانند الهیه  در نظر گرفته 

شود.

 محدودیت راه های دسترسی به شهرستان
وی با اشــاره بــه اینکه راه های دسترســی 
شهرســتان بــه مشــهد یکی از مشــکلات 
اصلی شهرســتان بینالود) طرقبه و شاندیز( 
اســت،اضافه کرد:موضوع دیگر بحث تحصیل 
حریم اســت که به دلیل گران بودن زمین در 

نیازمند  شــانذیر،  و  طرقبه 
میلیاردی  چندین  اعتبارات 
اســت.به عنوان نمونه فقط 
برای تحصیل حریم یکی از 
پلاک ها، شهرداری باید چهار 
میلیارد تومان پرداخت کند 
کــه از این قبیل پلاک ها در 
طرقبه و شاندیز زیاد است و 
در واقع  برای تحصیل حریم 
30 درصد پلاک های مسیر 
بولوار امام رضا)ع( در طرقبه 
نیازمند پرداخت  یک تا پنج 
میلیارد تومان هســتیم که 

بخشی پرداخت شده است.
وی با اشــاره به نبود اعتبار 
حریم  تحصیل  بــرای  ملی 
دولتــی  گفت:اعتبــارات 
شهرستان بر حسب جمعیت 
60 هزار نفری ساکن تعیین 
می شــود، در حالــی کــه 
جمعیت چند میلیونی شناور 

مورد توجه قرار نگرفته است، در حالی که در 
برخی روزها بین 400 تا 800 هزار خودرو وارد 
شهرستان شده اند که با احتساب دو سرنشین 
برای هر خــودرو می توان گفت، نزدیک به دو 
میلیــون نفر وارد شــده اند و ارایه خدمات به 

این حجم جمعیــت از جمله در حوزه نیروی 
انتظامی نیازمند اعتبار و بودجه است.

 تعطیلی 50 درصد واحدهای صنعتی و تولیدی 
گلستانی با اشاره به نرخ پایین بیکاری در این 
شهرستان در مقایسه با دیگر مناطق خراسان 
وضعیت  دربــاره  رضــوی، 
واحدهای تولیدی و صنعتی 
تصریح کرد: به دلیل شرایط 
حاکم بر اقتصــاد واحدهای 
صنعتــی و تولیدی در همه 
مناطق کشــور با چالش و 
مشکلاتی مواجه شده اند که 
شاندیر  و  طرقبه  شهرستان 
نیــز از این قاعده مســتثنا 
نیســت و حدود 50 درصد 
واحدهای صنعتی و تولیدی 
این شهرستان تعطیل شده 

است.
رئیــس شــورای اســلامی 
شهرســتان بینالود) طرقبه 
و شــاندیز( با اشاره به وجود 
131 شــورا و 40 دهیاری 
در ســطح شهرستان خاطر 
نشان کرد:با توجه به موقعیت 
میلیونی  ورود  و  گردشگری 
مردم به مناطــق ییلاقی و 
گردشگری این شهرستان، امکانات این مناطق 
از جمله روستاهایی مانند کن متناسب با این 

حجم گردشگر نیست.
گلستانی درباره گلایه مردم از کمبود فضاهای 
عمومی برای اســتراحت و تفریح در طرقبه و 

شاندیز گفت: در برخی بخش ها توسط بخش 
خصوصی سرمایه گذاری شده است، بنابراین 
طبیعی است که بهای استفاده از خدمات این 
مناطق پرداخت شــود، ضمن اینکه این گونه 
نیســت که در طرقبه و شــاندیز هیچ فضای 
عمومی برای مردم بدون نیاز به پرداخت پول 
فراهم نشده باشد که از جمله می توان به دره 
ارغوان اشــاره کرد. البته قبــول دارم که باید 

فضاهای عمومی بیشتر شود.

 پلمب باغ تالارهای غیرمجاز
وی دربــاره وجود بــاغ تالارهای فــراوان در 
شهرستان و فعالیت برخی به صورت غیر مجاز 
یادآورشد: دادستان شهرستان به این موضوع 
ورود کرده اســت و از شــورای تأمین تقاضا 
شــد باغ تالارهای مجاز و غیر مجاز شناسایی 
شود که به دنبال این مسأله تقریباً تمامی باغ 
تالارهای غیر مجاز پلمب شده که البته ممکن 
اســت در این بین یکی دو مورد از دید پنهان 
مانده باشد که به محض شناسایی، برخورد لازم 

از سوی دادستانی انجام می شود.
وی ادامه داد: بیشــتر باغ تالارهای مستقر در 
طرقبه و شــاندیز  تحت نظارت و دارای مجوز 
هستند و به نظر می رسد بیشتر باغ تالارهای غیر 

مجاز در مسیر سه راهی فردوسی مستقر باشد.
وی در خصوص وجود باغ ویلاهای شخصی که 
گاهی در برخی از آن ها اقدام هایی مانند اجاره 
به آتلیه برای عکاسی عروسی، اجاره چند روزه 
به افراد که آسیب های احتمالی مانند مسایل 
اخلاقی و امنیتی را در پــی دارد، گفت: اداره 
اماکن به عنوان زیرمجموعه نیروی انتظامی این 

موارد را پیگیری می کند.

روی خط حادثه خبر
رئیس سازمان جهاد کشاورزی خراسان رضوی:

  قنات يكی از ميراث های فرهنگی و 
ملی است

قدس: رئیس سازمان جهاد کشــاورزی خراسان رضوی در 
نشســت تخصصي قنات قصبه گناباد گفت: قنات ها یکی از 
میراث های فرهنگی و ملی اســت که باید به طور خاص به 
آن پرداخــت . مزروعی با بیان اینکه قنات های قصبه و رهن 
در گناباد در نوع خود بی نظیراســت، افزود: در حال حاضر با 
افت آب ها و توســعه فناوری چاه ها که باعث خروج آب های 

زیرزمینی شده، باید بر روی قنات بیشتر کار کرد. 
وی با اشاره به اینکه در مناطق کویری یکی از مباحث بسیار 
مهم اجتناب از احداث ســد به دلیل، تبخیر و تغذیه نشدن 
لایه های زمین است، گفت: قنات قصبه آبي بسیار ارزشمند 
دارد، ولی از این آب چه استفاده هایی می شود و برای مردم آن 

منطقه چه سودآوری دارد؟ 
وی با اعلام آمادگی سازمان جهاد کشاورزی در جهت همکاری 
و کمک به مردم در جهت بهره برداری اصولی از آب این قنات 
گفت: در بحث کشــت های گلخانه ای تســهیلاتی در اختیار 
کشاورز قرار می گیرد و همچنین باید در مسیر قنات چند طرح 
تغذیه ای زد تا این قنات تغذیه و بهره بری بیشتری داشته باشد. 

رئیس دانشگاه علوم پزشکی مشهد در گفت و 
گو با قدس خبر داد

 بدهی 2 هزار و 250 ميليارد ريالی تأمين 
اجتماعی به مراکز درمانی اين دانشگاه

پروين محمدی: با اینکه طی هفته های اخیر بخشــی از 
مطالبات دانشــگاه علوم پزشکی مشهد توسط بیمه سلامت 
پرداخت شده ولی هنوز این دانشگاه چهار هزار میلیارد ریال 
به داروخانه ها، شرکت های دارویی، لوازم پزشکی، پیمانکاران 
و کارانه پزشــکان بدهکار است. این مطلب را دکتر مصطفی 
مهرابی بهار، رئیس دانشگاه علوم پزشکی مشهد در گفت وگو 
با خبرنگار ماعنوان کرد وافزود: سازمان های بیمه سلامت و 
تأمین اجتماعی با مجموع رقم هفــت هزار و 700 میلیون 
ریال، بیشترین بدهی را به دانشگاه علوم پزشکی مشهد دارند 
 که پرداخت نشــدن به موقع مطالبات از سوی سازمان های 

بیمه گر، این دانشگاه را با چالش جدی رو به رو کرده است.
وی میزان بدهی سازمان تأمین اجتماعی خراسان رضوی به 
مراکز درمانی این دانشگاه را دو هزار و 250 میلیارد ریال اعلام 
کرد و گفت: بخشی ازاین بدهی مربوط به سال گذشته است و 
در حالی که این سازمان پول را از بیمه شدگان دریافت کرده ، 
نه تنها بدهی سال گذشته، بلکه حتی یک ریال از بدهی امسال 

خود را به دانشگاه علوم پزشکی مشهد پرداخت نکرده است.
دکتر مهرابی تصریح کرد: بر اساس مصوبات قانونی، سازمان های 
بیمه گر موظف هستند 60 در صد از مطالبات مراکز درمانی 
را ظرف دو هفته بعد از دریافت اسناد و 40 درصد  باقی مانده 
را طی ســه ماه پرداخت کنند که این قانون نیز رعایت نشده 
و دانشگاه همچنان از سال گذشته طلبکار است. وی با اعلام 
اینکه با پرداخت های اخیر میزان بدهی سازمان های بیمه گر 
به مراکز درمانی دانشگاه علوم پزشکی مشهد به هشت هزار و 
500 میلیارد ریال رسیده است، اظهار امیدواری کرد، با رفع 
مشکلات بیمه و تسویه حساب با دانشگاه بدهی مراکز درمانی، 
تجهیزاتی، دارویی، پزشکان و پرسنل پرداخت شود و تبعات 

ناشی از آن که به ضرر بیماران است،  رفع شود. 

رئيس شورای اسلامی اين شهرستان در گفت وگو با قدس:

باغ تالارهای غیرمجاز طرقبه و شاندیز پلمب می شوند

سلام مشاور
 افسردگی واکنش طبيعی بدن 

به مشكلات زندگی است
با سلام، زنی 35 ساله هســتم که دو سال پیش از همسرم 
جدا شدم. یک فرزند دارم که پیش همسرم زندگی می کند. 

مشــکل اصلی من، خانواده ام هستند که رفتار خوبی با من 
ندارند. من در گذشــته شاغل بودم و خانواده ام بابت قبض ها 
و تغذیه ام از من ســهمم را می گرفتند، ولی اکنون که بیکار 
شــده ام، خیلی بدرفتاری می کنند. احســاس افسردگی و 
ناامیدی می کنم. لطفاً راهکاری به من ارایه دهید که چگونه بر 

افسردگی ام غلبه کنم. متشکرم.
زهره نخعی، کارشناس ارشد روان شناسی

با سلام، احساس افسردگی و غمگین بودن، واکنش طبیعی 
بدن به مشــکلات و فقدان های زندگی است. برخی از علایم 
شایع این بیماری می تواند مشکل در تمرکز، یادآوری جزییات 
و تصمیم گیری، خســتگی مداوم و کاهش انرژی، ناامیدی و 
بدبینی، بی خوابی و کم خوابی، بی قراری و ناآرامی، پرخوری 
عصبی و یا کاهش ناگهانی اشتها، سردرد، گرفتگی عضلات، 

مشکلات گوارشی، گریه کردن های بی دلیل و… باشد.
اولین گام برای پیشــگیری از علایم افســردگی معاشرت با 
دوستان و اطرافیان قابل اعتماد است و اجازه دهید که درگذر 
از این بحران به شما کمک کنند. دومین قدم کنترل تغذیه 
هست، بدین ترتیب که مصرف ویتامین د، آهن، ویتامین ب و 
روی به کاهش علایم افسردگی کمک می کنند. ورزش کردن 
نیز بسیار مؤثر است. همچنین سعی کنید زودتر شغلی پیدا 
کنید و خودتان را سرگرم کارتان کنید. در صورت ادامه روند 

افسردگی به روان پزشک مراجعه کنید.
خوانندگان گرامی! شما می توانید پرسش های خود را از مشاور 
روزنامه به ســامانه 300072305 پیامک کنید. پرسش های 

شما پس از بررسی توسط مشاور پاسخ داده خواهد شد.

 کشف۱20کيلوگرم مواد مخدر
در مه ولات 

مه ولات- خبرنگار قدس: پلیس شهرســتان مه ولات در 
بازرســی از یک دســتگاه کامیون حامل بار ضایعات خودرو 

120کیلوگرم تریاک کشف کرد.
فرمانده انتظامی شهرستان مه ولات در گفت وگو باخبرنگار 
ماگفت:باکسب خبری مبنی برقاچاق مواد مخدّر از استانهای 
جنوبی به مشــهد مقدّس بایک دســتگاه کامیون از طریق 
محورهای مواصلاتی شهرســتان مه ولات موضوع در دستور 
کار تیمی از پلیــس مبارزه با مواد مخدّر این فرماندهی قرار 
گرفت. سرهنگ حمزه ذوالفقاری افزود:مأموران این فرماندهی 
باهمکاری پلیس مبارزه با موادمخدر شهرستان بایک سری 
تحقیقات پلیســی خودرو کامیون مورد نظــر را که حامل 

بارضایعات خودرو بود درورودی شهرستان شناسایی کردند.
وی تصریح کرد: دربازرسی دقیق از این خودرو 120کیلوگرم 
تریاک که به صورت ماهرانه ای در بار خودرو جاســازی شده 
بود کشف شد. وی تصریح کرد:متهم37ساله پس از تشکیل 
پرونده برای سیر مراحل قانونی به مراجع قضائی معرفی شد. 

 دستگيری سارق صندوق های صدقات 

قدس: با تلاش پلیس آگاهی شهرســتان جغتای ســارق 
صندوق های صدقات شناسایی و دستگیر شد.

فرمانده انتظامی شهرســتان جغتای در تشــریح این خبر 
گفت:در پی چند فقره سرقت صندوق های صدقات در سطح 
شهر جغتای تیمی از پلیس آگاهی این فرماندهی برای بررسی 

موضوع وارد عمل شد.
ســرهنگ موهبتی افزود:پلیس آگاهی با همکاری کلانتری 
مرکزی گشت های هدفمندی را در سطح شهر شروع تا اینکه 
روز گذشــته سارق را که جوانی 18 ساله بود در حال سرقت 
دستگیر کردند. وی تصریح کرد: پس از بازجویی های اولیه در 
پلیس آگاهی و در بازرســی از مخفیگاه این سارق مقادیری 
وجه نقد شامل سکه و اسکناس های مچاله شده به همراه 4 

عدد صندوق صدقات کشف شد. 
وی تصریح کرد:متهم در بازجویی هــای به عمل آمده به 4 
فقره سرقت صندوق های صدقات در سطح شهر اعتراف و پس 

از تشکیل پرونده برای سیر مراحل قانونی روانه دادسرا شد.

 ال 90 در زمين فرو رفت
قدس: معاون عملیات ســازمان آتش نشــانی مشهد گفت: 
فروکش کف پارکینگ یک ســاختمان مسکونی در خیابان 
مطهری شمالی سبب فرو رفتن چرخ یک دستگاه خودرو ال 

90 به داخل گودال شد.
آتشپاد ســوم مهدی رضایی افزود: در قسمت پارکینگ یک 
ساختمان مسکونی چهار طبقه، یک خودروی ال 90 پارک 
بود، که در زمان خروج خودرو از پارکینگ به ناگهان بخشی 
از کف پارکینگ فروکش و گودالی به عمق حدوداً یک و نیم 

متر و مساحت 4 متر ایجاد شد.
وی اضافه کرد: به دنبال وقوع این حادثه نجاتگران ایســتگاه 

شماره یکم آتش نشانی به محل اعزام شدند.
وی گفــت :در این حادثه یکی ازچرخ های جلوی اتومبیل به 
داخل گودال ایجاد شده در مجاورت چاه فاضلاب که در وسط 
فضای تقریباً یکصد متری پارکینگ ساختمان بود، فرو رفت.

وی بــا بیان اینکه بروز این حادثه به راننده خودرو آســیبی 
نرسانده، گفت: نیروهای اعزامی بی درنگ پس از ایمن سازی 
محل و با اســتفاده از ابزار ویژه و بالشــتک های بادی، چرخ 
خودرو را از درون گودال خارج کرده و به بیرون از ساختمان 
منتقل کردند. آتشــپاد سوم رضایی علت وقوع این حادثه را 
بر اســاس بررسی های اولیه پر بودن چاه، نشست تدریجی و 
شســته شــدن خاک اطراف طوقه چاه و در نتیجه فروکش 

کردن ناگهانی اطراف آن اعلام کرد.

 کشف جمجمه تاريخی 
در روستای گزندر جوين

قدس: فرمانده یگان حفاظــت اداره کل میراث فرهنگی، 
صنایع دســتی و گردشگری خراســان رضوی گفت: یک 
قطعه جمجمه تاریخی انسان از محل حفاری توسط حفاران 

غیرمجاز در یکی از شهرستان های این استان کشف شد.
سرهنگ مجید کیانی مقدم اظهار داشت: این کشف در پی 
گــزارش مردمی از یک مورد حفــاری غیرمجاز در یکی از 

روستاهای شهرستان جوین انجام شد.
وی افزود:در این راستا تعدادی ادوات سبک و سنگین شامل 
یک دســتگاه لودر، یک دســتگاه موتور برق، یک دستگاه 
چکش برقی، یک دستگاه پیکور برقی و تعدادی بیل، کلنگ 
و کابلهای برق، ماسک ضد گاز و دیگر ادوات به جای مانده 
از حفاران مزبور توقیف شد. ســرهنگ کیانی مقدم افزود: 
علاوه بر آن یک قطعه جمجمه انســان با تعدادی استخوان 
با قدمت تاریخی به همراه تکه های سفال در محل حفاری 

شده توسط حفاران فاقد مجوز کشف شده است.
وی با بیان اینکه جمجمه کشف شده دارای قدمت تاریخی 
اســت، اظهار کرد: اقلام کشف شــده برای تعیین قدمت 
تاریخی به دســت کارشناسان میراث فرهنگی سپرده شده 
اســت ضمن اینکه پیگیری برای شناســایی و دستگیری 

متخلفان متواری ادامه دارد.

قاين- خبرنگار قدس   مســؤولان به سرمایه گذار 
پروژه فــولاد قاینات اخطار دادند کــه در صورت عمل 
نکردن به تعهدات خود در زمینه ســهم آورده، خلع ید 
می شود. استاندار خراسان جنوبی در جلسه شورای اداری 
شهرستان قاینات ضمن اعلام این مطلب گفت: با توجه 
به طولانی شدن زمان بهره برداری از این مجتمع بزرگ، 

وارد کار شده ام.
پرویزی اظهار داشت: مســؤولان به سرمایه گذار اخطار 
داده اند، در صورتی که نســبت به اجرای تعهدات خود و 
نسبت به سهم آورده اقدام نکند، از وی خلع ید می شود.

اســتاندار در بخش دیگری از سخنان خود از مشکلات 
روستاها گفت و اظهار داشت: با وجود تلاش های فراوان، 
هنوز در برخی از روستاها کمبودهایی در زمینه آبرسانی، 
آموزش، برق، گاز و بهداشــت وجــود دارد که باید حل 
شــود. وی در مورد اشتغال هم گفت: اشتغال و بیکاری 
با ســرمایه گذاری گره خــورده، بنابرایــن اصل اعتماد 
سرمایه گذار در استان باید تقویت شود که در این زمینه 

اولویت با سرمایه گذار بومی است.
وی در ادامه گفت: متأســفانه همه از محرومیت استان 
ســخن می گویند، در صورتی که خراسان جنوبی دارای 
استعدادها و ظرفیت های عظیمی در زمینه های معدن، 

صنعت، کشاورزی و فرش است.
بنا بر اعلام اســتاندار، این استان در 9 ماه گذشته سال 

750 میلیون دلار صادرات داشته که تا پایان سال به یک 
میلیارد دلار خواهد رسید.

  مقدمات بازگشایی بازارچه یزدان
براســاس گفته اســتاندار، با پیگیری هایی که با کشور 
افغانستان انجام پذیرفته، مقدمات بازگشایی مرز یزدان 
فراهم شــده و طی هفته آینده جلســه ای با مسؤولان 

افغانستانی در این زمینه برگزار خواهد شد.
پرویزی گفت: خراسان جنوبی به قطب سرمایه گذاری در 

زمینه معدن، محصولات راهبردی زعفران، زرشک، عناب 
و انار و فرش تبدیل خواهد شد.

  درخواست تفویض اختیار
کهن ترابی، فرماندار قاینات هم طی گزارشــی از اوضاع 
سیاســی و اجتماعی شهرستان، خواستار تعامل بیشتر 
مدیران کل با مدیران اجرایی شهرستان، تفویض اختیار 
بیشــتر به مدیــران و اختصاص بخشــی از درآمدهای 

شهرستان ها شد.

استاندار خبر داد

اخطار به سرمایه گذار فولاد قاینات

پیگیری

مهناز خجسته نيا: کشاورزان پایین دست سد کارده بالاخره 
به حقابه کشاورزی خود رسیدند. 

عضو هیات رئیســه شورای اسلامی شهرســتان مشهد در 
گفت وگــو بــا خبرنگار ما ضمــن اعلام این خبــر گفت: با 
پیگیری های دکتر شــیران نماینده مردم مشهد در مجلس 
شورای اسلامی و خودش از روز یکشنبه پنجم دی ماه روزانه 
350 لیتر در ثانیه پســاب تصفیه شــده تحویل کشاورزان 

روستاهای پایین دست سد کارده می شود.
بادیانی با بیان اینکه طبق توافق های قدیمی بین شرکت آب 
منطقه ای و آب و فاضلاب مشــهد باید به جای ســهم حق 
آبه فاضلاب تصفیه شده در اختیار کشاورزان قرار گیرد افزود: 
متاســفانه این توافق سالها فراموش شــده بود و کشاورزان 

دستشان به هیچ جایی نمی رسید که با پیگیری دکتر شیران 
و حضور میدانی بنده در منطقه و همکاری شرکت های مذکور 

این مشکل حل شد.
به گفته وی سهم کشــاورزان از توافق 350 لیتردر ثانیه ای 
پساب تصفیه شده به کمتر از 40 لیتر در ثانیه رسیده بود که 
منجر به ازبین رفتن اراضی کشاورزی و فعالیت های دامداری 

شده بود.
این عضو شورای اسلامی شهرســتان مشهد با انتقاد از نگاه 
غیرمنصفانه در توزیــع امکانات اظهار خرســندی کرد که 
بالاخره بعد از مدتها پیگیری،سهم کشاورزان روستاهای پایین 
 دست سد کارده از پساب تصفیه شده پرکندآباد محقق شده 

است.
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در حالی نام بینالود 
برای شهرستان 

طرقبه و شاندیز 
انتخاب و تعیین 

شده که منطقه ای 
به همین نام در 

نزدیکی نیشابور 
قرار دارد و این 

مسأله مشکلاتی را 
برای مردم  ایجاد 

کرده است
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تحويل ۳50 ليتر در ثانيه پساب تصفيه شده به کشاورزان پايين دست سد کارده



آيت االله علم الهدى با اشاره به رأفت نظام نسبت به فتنه گران: 

حكم سران فتنه در هر دادگاهى اعدام است

فاطمه معتمدى   مراســم بزرگداشــت 
حماســه 9 دى در مشــهد الرضا(ع)،امسال 
نيز همچون سال هاى گذشــته با شكوه و با 
حضور جمع كثيرى از اقشــار مختلف مردم 

برگزار شد.
راهپيمايان مســير ميدان شــهدا تــا بارگاه 
منــور رضــوى را بــا شــعارهايى مانند ما 
ذوالفقــار حيدريم، فداييان رهبريم، لبيك يا 
خامنه اى، لبيك يا حســين است، حزب االله 
مى رزمد  فتنه گر مى لرزد و منافق فتنه گر، 
اعدام بايد گردد، طى كردند كه البته تشييع 
دو پيكر مطهر شــهيدان مدافع حرم «اختر 
احمد شــرف» و «فيضى» زينــت بخش اين 
مراسم پر شور در حمايت از اصل ولايت فقيه 
و رهبرى مقام معظم رهبرى و در محكوميت 

جريان فتنه سال 88 بود.

 نمايش ريزش و رويش ها
در اين مراسم نماينده ولى فقيه در خراسان 
رضوى اظهار داشت:حماســه 9 دى كه روز 
بصيرت است روز نمايش ريزش ها و رويش ها 

در عرصه انقلاب اسلامى نيز هست.
آيت االله علم الهدى در بازخوانى فتنه ســال 
88 افزود: نكته مهم اينكه مقام معظم رهبرى 
اولين فردى بودند كه متوجه شــدند جريان 

فتنه قبل از انتخابات پى ريزى شده است.
وى اضافه كرد:ايشان در 13 آبان ماه سال 87 
درســت چند ماه مانده به انتخابات فرمودند 
سياسيون در زمين دشمن بازى نكنند كه چه 

ببرند و چه ببازند برد با دشمن است.
امام جمعــه مشــهد تصريــح كرد:جريان 
اصلاحات براى انتخابات ســال 88 بر آن بود 
بين موســوى و خاتمى هر يك نامزد شدند 
ديگرى به نفع فرد نامزد شده كنار برود كه در 

ابتدا خاتمى نامزد شد.
وى ادامــه داد: امــا موســوى در مصاحبه با 
روزنامه لوموند فرانســه در پاسخ به پرسش 
خبرنگار مبنى بر اينكه رئيس جمهور آينده 
ايران بايد چه برنامه اى داشته باشد،فهرستى 
از اقدامــات ارايــه داد كه خبرنگار پرســيد 

بســيارى از اين برنامه ها در حوزه شــخص 
اول مملكت است چطور شما آن را به عنوان 

برنامه رئيس جمهور معرفى مى كنيد.
آيت االله علم الهدى خاطر نشــان كرد:پاسخ 
موســوى به اين خبرنگار اين بود كه اگر يك 
رئيس جمهور با قدرت سركار بيايد و مردم را 
به خيابان ها بيــاورد، مردم رهبرى را محدود 

مى كنند.

 تعارض موسوى با رهبرى
وى ادامه داد: جريان هاى سياســى مخالف با 
اين پاسخ متوجه شــدند موسوى با رهبرى 
در تعارض اســت بنابراين به سوى او تمايل 

يافتند.
داشــت:اين  اذعــان  وى 
مصاحبه در داخل كشورهم 
فتنه زمينه  براى كارگزاران 
فعاليت ايجاد و به كارگزاران 
خارج نشــين هــم جرأت 
و اين پيــام را منتقل كرد 
كــه موقعيت اجــراى فتنه 
زمان  همين  نظام  براندازى 
انتخابات اســت لــذا طرح 
فتنه ريخته شــد و يا اگر از 
قبل طرح ريزى شده بود اما 
زمان اجــرا هنگام انتخابات 

تعيين شد.

 تقلب رمز فتنه
عضو مجلس خبرگان رهبرى با اشاره به اينكه 
تقلب در انتخابات رمز فتنه بود، يادآور شــد: 
اين در حالى بود كه اين افراد مى دانســتند 
تقلبى در انتخابات رخ نداده است با اين حال 
دو روز پس از برگزارى انتخابات، راهپيمايى 
از ميــدان انقلاب به طــرف آزادى در تهران 
به راه افتاد كه ســران فتنه در صدر آن قرار 
داشــتند اين در حالى بود كه اين راهپيمايى 
غير قانونى و بدون مجوز از وزارت كشور بود.

وى با بيان اينكه در جريان اين راهپيمايى هاى 
غير قانونى ،ســاختار شــكن و تدارك ديده 

شده از ســوى عناصر ضد انقلاب و استكبار 
عده اى كشته و شــهيد و اموال بيت المال و 
مردم به آتش كشيده شد،گفت:اين قضيه تا 
آنجا بود كه به روز عاشــورا رسيد و اقدامات 
هنجارشكنانه آنان از شعارهايى مانند «نه غزه 
نــه لبنان» «جانم فداى ايــران» و پاره كردن 
عكس امام(ره)، اهانت به ساحت قدسى امام 
حسين(ع)، آتش زدن عزاخانه امام حسين(ع) 
و هتك حرمت اين امام همام كشيده شد. و 
البته اين مسأله ديگر براى مردم ولايى كشور 
قابل تحمل نبود و قضيه به حماسه 9 دى و 
حضور چندين ميليون نفرى مردم در سراسر 

كشور منجر شد.
نماينــده ولــى فقيــه در 
خراسان رضوى درباره حصر 
سران فتنه يادآورشد:امنيت 
جامعه ايجاب مى كرد ارتباط 
فتنه گران با خارج از كشور 
شوراى  بنابراين  شود،  قطع 
ســران  حصر  امنيت  عالى 

فتنه را در نظر گرفت.
آيت االله علــم الهدى ادامه 
داد:اكنون پس از 8 ســال 
عــده اى دم از رفــع حصر 
خانگــى مى زنند كــه بايد 
گفت حصــر براى ســران 
فتنه به يك نقطه حفاظت 
و صيانــت تبديل شــد كه 

اگرحصر نبود حتما بايد محاكمه مى شدند. 
وى يادآورشد: آيا سران فتنه كشتار مردم،سر 
دادن شــعارهاى هنجارشكنانه و ضد نظام و 
ده ها تخلف ديگر را نديدند و نشــنيدند. در 
حاليكه با صــدور 17 بيانيــه اين حركت و 
اقدامات را تأييد كردند، اين پرســش مطرح 
اســت كه آيا هر كدام از اين حركت هاى ضد 
انقلاب اگــر در دادگاهى مطرح شــود رأى 

قطعى آن غير از اعدام است؟
وى بــا بيــان اينكه ايــن خطاهــا در كدام 
دادگاهى قابل عفو و يا كيفرى كمتر از اعدام 
دارد، گفت: اكنون عــده اى از جريان لاييك 

راه افتاده اند و وعــده رفع حصر مى دهند در 
حاليكه بايد گفت مگر اين مملكت با اين همه 
شهيد در راه انقلاب بى صاحب است و دادگاه 

و دستگاه قضايى ندارد.

  رهبرى حجت امام زمان(عج)
وى در بخش ديگر با اشــاره به اينكه انديشه 
سياســى ما منطبق بر باورها و عقايد دينى 
است  نه سلايق سياسى، اذعان داشت: مقام 
معظم رهبرى نه تنهــا به عنوان يك مرجع 
تقليد و رهبرى سياســى نظام بلكه به عنوان 
حجت امام زمان(ع) هســتند با اين توضيح 
كه امام زمــان(ع) در دوره غيبت مردم را به 

مجتهد جامع شرايط ارجاع داده اند.
وى با بيان اينكه در زمان فتنه ستون و خيمه 
نظام هدف گيرى شــده بود،اظهار داشت:اگر 
فقط بحث ادعاى تقلب در انتخابات مطرح بود 
رهبر انقلاب فرمودند راه قانون براى پيگيرى 
باز است، اما ديديم كه همچنان بر طبل ابطال 
انتخابات و برگزارى مجدد آن با حضور ناظران 
سازمان ملل و جريان هاى جاسوسى كوبيدند.

  سكوت خواص بى بصيرت
آيت االله علم الهدى با اشاره به اينكه فتنه گران 
براى قدرت يابى وارد كارزار دشمن شدند،گفت:اما 
كار يك عده خواص بى بصيرت كه در برابر فتنه 
ساكت بودند بدتر بود، اين افراد به خاطر موقعيت 
دختر و پسر و خانواده يا سكوت اختيار كردند و 

يا طرفدار فتنه گران شدند.
وى خاطر نشــان كرد: فتنه ســال 88 براى 
دشمن يك تجربه داشــت و آن اينكه براى 
برانــدازى نظام نه احتياج اســت به ســراغ 
تفاله هــاى نظام گذشــته و نه ضــد انقلاب 
داخل كشــور بروند، بلكــه از طريق خواص 
بى بصيرت كه در انقلاب وجود دارند مى توانند 
اهداف خود را دنبال كنند لذا شــما مردم و 
ملت حماســه ســاز بايد توجه داشته باشيد 
كه عناصرى را كه خــواص نظام مى آورند با 
رهبرى زاويه نداشته باشند و خوشان هم جزو 

خواص بى بصيرت نباشند.

هادى زهرايى: مديرعامل مجمع خيرين ســلامت مشــهد از لزوم توجه خيرين به 
افزايش امكانات در مانى در شــهرها و كاهش مراجعين به مراكز درمانى سطح شهر 

مشهد خبر داد.
عليرضا كلاهان در گفت و گو با قدس گفت: در ســالهاى اخير شاهد اين هستيم كه 
تعداد زيادى از بيماران بيمارستانهاى شهر مشهد از شهرستانهاى اطراف در اين مراكز 
درمانى حضور پيدا مى كنند لذا اگر بتوان امكانات درمانى را در شهرستانهاى مختلف 
استان گسترش داد شاهد كاهش ارجاع بيماران به مراكز درمانى مشهد خواهيم بود و 

خدمات پزشكى با سهولت بيشترى در محل به بيماران ارائه مى شود.
وى در خصوص فعاليتهاى مجمع خيرين سلامت گفت: مجمع خيرين سلامت كشور 
8 ســال در بخش سلامت در حال فعاليت است و تاكنون خيران توانسته اند در قالب 
اين مجمع 4300 ميليارد تومان به حوزه درمان و سلامت كشور كمك كنند و امسال 
نيز پيش بينى مى شود كه بتوان 1000 ميليارد تومان از خيرين جذب مشاركت هاى 

مالى داشت كه كمك ويژه اى به بخش بهداشت و درمان كشور است.
كلاهان با بيان اينكه يكى از برنامه هاى مجمع، بحث پيشگيرى است و در حال حاضر 
خيرين به كاهش فشار هزينه هاى درمانى كشور كمك مى كنند،اضافه كرد: اگر بتوان 
خيرين حوزه ســلامت را به ورود در بخش پيشــگيرى تشــويق كرد، در آن صورت 

مى توان بار بزرگى از هزينه هاى درمانى كشور را برداشت. 
مديرعامل مجمع خيرين سلامت مشهد از بررسى حوزه هاى مختلف سلامت در شهر 
مشهد خبر داد و گفت: يكى از بخش ها كه خيرين بايد به آن توجه ويژه داشته باشند 
اورژانســهاى 115 است كه در آينده نزديك اولين مركز اورژانس خير ساز مشهد به 

نام مرحوم محمد حيدريان توسط فرزندانش ساخته و به بهره بردارى خواهد رسيد.
وى با اظهار اميدوارى از تكميل بيمارستان فوق تخصصى كودكان اكبر مشهد كه 30 
ميليارد تومان تاكنون هزينه شــده است و دولت قول تجهيز اين بيمارستان را داده 

است، گفت: يكى ديگر از برنامه ها ورود خيرين به پايگاههاى سلامت است. 
وى در خصوص برنامه هاى مجمع خيرين ســلامت در شهرســتان قوچان نيز گفت: 
با كمك خيرين شــاهد افزايش دو برابرى تختهاى آى سى يو بيمارستان موسى بن 
جعفر(ع) خواهيم بود كه اين كار بنام مرحوم محمد حيدريان از ســوى دختر ايشان 

انجام خواهد شد. 
وى از تكميل مركز شــيمى درمانى بيمارستان اين شــهر خبر داد و گفت: خيرين 
ساختمان مركز شيمى درمانى بيمارستان موسى بن جعفر(ع) را تكميل خواهند كرد 
و دولت نيز قول 3 ميليارد تومان اعتبار براى تجهيز اين مركز را داده است. همچنين 

ســاخت اورژانس زنان نيز با كمك يكى ديگر از خيرين به نام سراجيان در 2 طبقه 
به مســاحت 250 متر مربع در بيمارستان شهداى قوچان ساخته مى شود و شوراى 
مشــاركتهاى بانوان مجمع خيرين سلامت اســتان نيز قول داده است تا تجهيز اين 

اورژانس را عملياتى كند.
رئيس شــوراى مشاركت هاى بانوان مجمع خيرين سلامت استان نيز در گفت وگو با 
قدس گفت: در حوزه مشكلات زنان در حال برنامه ريزى جامع با استاندارى خراسان 

رضوى هستيم.
آرزو حيدريان گفت: شــوراى مشاركتهاى بانوان مجمع خيرين سلامت استان چند 
ماهى است كه تشكيل شده است و طى دو ماه اخير بازديدهايى از مراكز مختلف در 
مانى شهرهاى استان انجام شده است كه در حوزه مسائل زنان مباحث پيشگيرى در 
مجموعه مشاركت هاى بانوان مجمع خيرين سلامت توجه ويژه اى به آن شده است. از 

جمله بيماريهايى مانند ديابت و سرطان.
وى از برگزارى كلاس هاى آموزشى در مدارس و حاشيه شهر مشهد خبر داد وخصوص 
مشاركت شوراى مشاركتهاى بانوان مجمع خيرين سلامت استان در ساخت اورژانس 
زنان بيمارســتان شهداى قوچان گفت: قرار است اورژانس زنان با كمك صفر تا 100 
يك خير ساخته شود و شوراى مشاركتهاى بانوان مجمع خيرين سلامت نيز تجهيز 

اين اورژانس به تمام امكانات لازم را متعهد شده است.

مدير عامل مجمع خيرين سلامت مشهد در گفت و گو با قدس تأكيد كرد

لزوم افزايش امكانات درمانى در شهرهاى خراسان رضوى

حماسه 9 دى 
كه روز بصيرت 
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  هواى امروز مشهد ناسالم پيش بينى 
مى شود

قدس: به گزارش اداره كل هواشناســى خراســان رضوى 
هواى مشــهد امروز شــنبه 11 دى ماه صاف تا كمى ابرى 
همراه با غبار صبحگاهى توأم با وزش باد پيش بينى شــده 
اســت همچنين كيفيت هواى اين شهرستان امروز ناسالم 

پيش بينى شده است.

��ر
رئيس شوراى اسلامى شهر مشهد خبر داد

  استفاده از ظرفيت جوانان براى دقت 
در تصويب مصوبات شورا

قدس: رئيس شــوراى اسلامى شهر مشهد از فراهم كردن 
سازوكارى براى حضور جوانان در كميسيون هاى شورا خبر 

داد.
محمد كمال سرويها تحولات به وجود آمده در ساختارهاى 
گروه مشــاوران جوان را حايز اهميت دانست و اظهار كرد: 
اعمال تحولاتى در ســاختار گروه مشاوران جوان شهردارى 
مشــهد، سبب شده تا اقدامات اين گروه، شكل اجرايى ترى 
به خود بگيرد و مديران شهرى، توجه بيشترى به ايده هاى 

اعضاى اين گروه داشته باشند.

وى از تلاش براى حضور جوانان در كميسيون هاى شوراى 
اسلامى شهر مشــهد خبر داد و افزود: تلاش مى شود تا از 
ظرفيت جوانان و نخبگان، در كميسيون هاى 5 نفره شوراى 
اســلامى شهر مشهد اســتفاده تا مصوبات شــورا، با دقت 

بيشترى به تصويب برسند.
وى با اشاره به بودجه 10 هزار ميليارد تومانى در نظر گرفته 
شــده براى مديريت شهر مشــهد، گفت: در شوراى شهر 
مصوب شــده كه 5 درصد از اعتبارات عمرانى هر منطقه، 
به ساخت پروژه هاى پيشنهاد شده از سوى مردم اختصاص 

يابد.
به گفته رئيس شوراى اسلامى شهر مشهد مشاركت مردم 
در اجراى طرح هاى عمرانى محلات سبب مى شود تا قيمت 
تمام شده پروژه ها كاهش و از هدررفت منابع مالى شهردارى 

جلوگيرى شود.

رئيس شوراى قضايى خراسان رضوى:
  برخى دستگاه ها در مسير احقاق حقوق 

عمومى مقابل دستگاه قضايى قرار دارند
قدس: رئيس شوراى قضايى خراســان رضوى با تأكيد بر 
استمرار مقابله دســتگاه هاى متولى در قالب شوراى حفظ 
حقوق بيت المال با پديده شوم زمين خوارى اظهار داشت: در 
سايه همدلى و همراهى مسؤولان، شاهد كسب موفقيت هاى 

فراوانى در زمينه مقابله با زمين خوارى هستيم. 
حجت الاسلام والمسلمين مظفرى در جلسه شوراى حفظ 
حقــوق بيت المال با اشــاره به برخى فشــارهاى وارده به 
دســتگاه قضايى به خاطر مبارزه با قانون شــكنى و قانون 
شكنان افزود: شاهديم برخى مســؤولان به جاى اينكه در 
مســير احقاق حقوق عمومى كنار دستگاه قضايى باشند، 
متأســفانه در مقابل ما قرار مى گيرنــد و گاه به روش هاى 

مختلف سعى در كند كردن جريان كار دارند. 
وى افزود: در برخى موارد نيز شاهديم كه بعضى از دلسوزان 
براســاس اطلاعات غلــط و نادرســت اظهارنظر مى كنند؛ 

بنابراين بايد توجيه شوند. 
حجت الاســلام والمســلمين مظفرى اضافه كــرد: در اثر 
پيشگيرى و برخورد با متخلفان در عرصه زمين، شاهد آزاد 
سازى و رفع تصرف از اراضى ملى و منابع طبيعى در راستاى 

حفظ حقوق بيت المال در سطح خراسان رضوى هستيم. 

  فعالان حوزه خدمات گردشگرى در 
فضاى مجازى مجوز دريافت مى كنند

قدس: براســاس دســتور العمل ارايه خدمات ســياحتى و 
گردشگرى در فضاى مجازى و با استناد به شيوه نامه مربوطه، 
هر شــخص حقيقى و حقوقى كه در فضاى مجازى فعاليت 
مى كند، بايد از طريق سازمان ميراث فرهنگى خراسان رضوى 

مجوز مربوطه را دريافت كنند.
به گزارش روابط عمومى اداره كل ميراث فرهنگى خراســان 

رضوى، به منظور اجراى شــيوه نامه ساماندهى الكترونيكى 
فعال در حوزه معرفــى، اطلاع رســانى، بازاريابى وخدمات 
گردشگرى، جلســه اى با حضور معاون گردشگرى سازمان 
ميراث فرهنگى صنايع دستى و گردشگرى خراسان رضوى، 
نماينــده پليس فتا و اعضاى انجمــن صنفى دفاتر خدمات 

مسافرتى استان برگزار شد.
در اين راستا براساس دستور العمل ارايه خدمات سياحتى و 
گردشگرى در فضاى مجازى و با استناد به شيوه نامه مربوطه، 
هر شــخص حقيقى و حقوقى كه در فضاى مجازى فعاليت 
مى كند، بايد از طريق سازمان ميراث فرهنگى خراسان رضوى 
مجــوز مربوطه رادريافت كنند و در غيــر اين صورت با اين 

سامانه ها برخورد قانونى خواهد شد.

فرماندار در گفت و گو با قدس خبر داد
   راه اندازى 2 ترمينال مسافربرى 

در درگز 
درگز- خبرنگار قدس: بدنبال انتقال ترمينال مسافربرى 
درگز از مركز شــهر به حاشــيه ميدان شــهيد صياد طى 
هماهنگى انجام شــده از ســوى فرماندار و ساير ارگانهاى 
ذيربط تدابير لازم براى رفاه حال مسافرين انجام گرفته است 
و تعدادى از تاكسيهاى ويژه شهرى براى جابجايى مسافرين 

اتوبوس ها در حاشيه ميدان شهيد صياد مستقر هستند.
فرمانــدار درگز كه بطور ســرزده در محل حضور يافته بود 
در گفت وگــو با خبرنگار ما گفت: هــر اقدامى كه براى رفاه 
حال مردم لازم باشد انجام خواهدشد و بزودى دو ترمينال 

مسافربرى آماده خدمات رسانى به مردم خواهد شد.
حميدى اضافه كرد: درحال حاضر تاكســيهاى شهرى براى 
جابجايى مسافران و يگان ويژه امداد نيروى انتظامى د رمحل 
مستقر هستند و علاوه بران براى پيگيرى هرگونه خدمات 

لازم آمادگى داريم.
گفتنى است اخيرا شايعه شده بود كه بدنبال انتقال ترمينال 
به محل ميدان شهيد صياد ناامنى در محل ايجادشده است 

كه نيروى انتظامى آن را شديدا تكذيب كرده بود.

امام جمعه بردسكن:
  مراكز آموزش فنى و حرفه اى بهترين 

گزينه تحقق اقتصاد مقاومتى است
بردسكن- خبرنگارقدس: امام جمعه بردسكن در نشست 
با رئيس مركز آموزش فنى و حرفــه اى و تعدادى ازمديران 
آموزشگاه هاى آزاد اين شهرستان گفت: با توجه به تأكيدات 
مقام معظم رهبرى در حوزه اشــتغال، مراكز آموزش فنى و 
حرفه اى بهترين گزينه براى تحقق منويات معظم له در اقتصاد 

مقاومتى است. 
حجت الاســلام على اصغر امينى اظهارداشــت: متأســفانه 
مسؤولان نگاه مثبتى به مراكز آموزش فنى و حرفه اى ندارند 
و از تأثيرگذارى اين مراكز در حوزه اشتغال در روستاها غافل 

شده اند. 
وى برتقويت و گسترش مراكز آموزش فنى و حرفه اى تأكيد 
كــرد و گفت: برخى از هنرجويان با اينكه مهارت هاى لازم را 
كســب كرده اند، اما به دليل نبود بازار هيچ كارايى در جامعه 

ندارند.
وى با اشاره به شرايط حاكم در اقتصاد، از متوليان امر خواست 
به مراكز آموزش فنى و حرفه اى توجه ويژه اى داشته باشند، 
زيــرا اين مراكز در چرخه اقتصاد كشــور مى توانند بســيار 

تأثيرگذار باشند.
وى افزود: متأســفانه آموزش فنى و حرفه اى در بردســكن 
ضعيف است، در صورتى كه اين مراكز مى تواند منشأ تحول و 

رونق اقتصادى در شهرستان باشند. 
وى گفت: مسؤولان بايد از نگاه شعارى به حوزه آموزش فنى و 

حرفه اى خارج و درصحنه اقدام و عمل اهتمام ورزند.
 درابتداى اين نشســت رئيس مركز آموزش فنى و حرفه اى 
بردســكن گفت: اگرچه بردســكن چندين ســال است به 
شهرستان ارتقا يافته، اما در حوزه مركز آموزش فنى و حرفه اى 
ضعيف عمل شــده و نسبت به شهرستان هاى همجوار دچار 

عقب ماندگى است. 
عليزاده اظهارداشت: توسعه رشته هاى فنى و حرفه اى درهر 
شهرستان مى تواند منشأ تحول و رونق آن منطقه قرار بگيرد 
كه دراين رابطه بردسكن فقط در ظاهر مركز آموزش فنى و 
حرفه اى دارد و در سال هاى قبل هيچ گونه كار خاصى صورت 

نگرفته است. 
وى با اشــاره به بحران خشكسالى و افت شديد منابع آبى و 
سرمازدگى اخير، برايجاد صنايع دستى و تبديلى در منطقه 

تأكيد كرد.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسؤولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.

ا�بار

آيا درســته كه شهردارى بابت تجارى وملك براى اقساطى 
شــدن هم سود و هم دير كرد روش مى كشد سه تا ضامن 
هم بايد ببريم آنهم منطقه محروم وكارگرى بلوار22بهمن  
من كارگرم حقوقم زير يك تومانه است. آيا اين كار شرعى 
است؟! آيا خدا و پيامبر گفته براى پول نگرفته هم سود هم 

ديركرد هم ضامن بدهيم.
915...7294

آيا سد معبرهمين نيست كه درخيابان ماشين هاى سنگين 
جك مى زنند و باعث ترافيك مى شــوند، چرا شهردارى در 

بعضى مواقع اغماض مى كند.
933...5818

براى حل مشــكل پيام هاى تبليغاتى همراه اول با مراجعه 
به دفتر پيشــخوان فرمودند شــماره 800 را بگيريد و دو 
مرتبه گرفتم و باز هم آنها اعلام كردند بررسى مى شود و تا 
24ساعت آينده غير فعال خواهد شد ولى متاسفانه باز هم 

نتيجه اى نداشت شما قضاوت نماييد.
915...8964

اتوبوســرانى محترم لطفا خط 3بى ار تى را از بلوار آموزگار 
بياريــد توى دانــش آموز و از مهران برود ســيد رضى كه 
مسافران دانش آموز را هم سوار كند، يا خط 12را از دانشجو 

و مهران بياوريد دانش آموز و برگردد معلم.
915...1934

چــرا هيچكس به فكر ما دانش آموزان دبســتان قدس نيزه، 
نيســت كه مجبوريم از توى گل ولاى انتهاى شهيدآوينى47 
:49 به مدرسه برويم بيشتر دوستام بخاطركثيفى بيمار شدند.
915...2835

فرماندهى نيــروى انتظامى خراســان رضوى(راهنمايى و 
رانندگى)خواهشــاً پليس راه فريمان ياد بدهيد كه جريمه 
خطرعقب ماشين چقدر است و در صورتى كه درست نشود 
بايد جريمه بنويسند من چند وقت پيش شب رد مى شدم 
چراغ خطرعقب ماشــينم قطع بود با اينكه درستش كردم 
همانجا چون آقاى سرگرد حال نداشتن بيان بيرون ببينند 

درسته يا نه من را 75 هزار تومان جريمه كردند.
915...4031
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